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22. oktober 2019 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1. Ifølge Sektorplanen for Havne 2017-2027 normoreret som 

havneanlægsarbejde mellem 110.02 og 110.6, er anlægget i Qasiannguit for 

fiskerifartøjer ved at blive renoveret. Havnen fyldes op med sten, således at 

vandstanden er blevet meget lavt. Er det målet at skibe og fiskefartøjer ikke 

skal kunne lægge til der? 

 

2. Er brugerne og andre interessenter  (havnearbejdere/skibsejere/ fiskefar-

tøjsejere) blevet oplyst om og hørt ifm. at vandstanden bliver meget lav? 

 

3. Er Naalakkersuisut bekendt med, at havneanlægget i Qasigiannuit er i så 

dårlig en stand, at det bedre kan betale sig at bygge et nyt? 

 

4. Hvilken prioritering har havneanlægget i Qasigiannguit ift.  

anlæg af havne? 

 

 

5. Er Naalakkersuisut bekendt med, hvad det ville koste for landskassen, hvis 

Qasigiannugit skal have et nyt havneanlæg? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

I sektorplanen for Havne i Grønland 2017-2027 står der: ”Havnen udvides ikke. Havnen 

vedbliver at indgå ̊ i den regionaliserede vedligeholdelsesstrategi, og anlæggene opgraderes til 

en multipurpose havn”. Havnen i Qasigiannguit er ved at blive renoveret under normuret 110.2 

– 110.06, og havnebassinet fyldes op med sten, således at vandstanden bliver så lav, at skibe 

og fiskerifartøjer ikke kan lægge til der, og på denne måde kan havnen ikke benyttes. Denne 

renovering rammer skibsejerne og fiskerifartøjsejerne, og dette er uacceptabelt. Derfor ønsker 

jeg en nærmere redegørelse om dette af Naalakkersuisut. Jeg vil desuden gerne have 

oplysninger om, hvordan totalrenoveringen af havnen i Qasigiannguit står ift. 

prioriteringslisten.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  


